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Til Sundhedsministeren og Sundhedsudvalget. 

 

Vedr. Overførsel af sundhedsdata til udlandet.  

 

Idet sundhedsminsisteren i forbindelse med høringsfasen for den nye sundhedslov, L184, gentagne 

gange oplyste, at det ikke var kutyme at videregive sundhedsdata til udlandet, vil sundhedsministeren 

så venligst kommentere på, at det af journalnummer 2012-58-0004, som er Region Hovedstadens 

paraplyanmeldelse til Datatilsynet omhandlende forskningsprojekter i regionen, udtrykkeligt er anført, 

at der påtænkes overført sundhedsdataoplysninger til tredielande med følgende formål:  

“Analyser, statistik mm i forbindelse med konkret forskning (kræver intern anmeldelse og 

databehandleraftale). “ 

 

Vil ministeren fastholde sit svar om, at det ikke er kutyme at videgive sundhedsoplysninger til 

udlandet? 

 

I bekræftende fald: Kan ministeren forklare, hvorfor et af spørgsmålene i anmeldelsesblankettet for 

forskningsprojekter til Datatilsynet netop drejer sig om videregivelse af data til udlandet? Kan 

ministeren forklare, hvilket formål dette spørgsmål har? 

 

I benægtende fald: Da dette spørgsmål var en væsentlig indvending  vedr. vedtagelsen af 184, mener 

ministeren så ikke, at der er meget uheldigt, at Folketinget fejlagtigt er blevet bibragt den opfattelse, at 

man ikke videregiver sundhedsdata til udlandet? 
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